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§ 17, stk. 4-udvalg i valgperioden 2014-2017  
 
I seneste valgperiode har der været nedsat en række særlige udvalg af Kommunal-

bestyrelsen – de såkaldte ”§ 17, stk. 4-udvalg”. I selvstændige sager er der på 

kommunalbestyrelsesmødet den 24. februar 2014 lagt op til, at Kommunalbestyrel-

sen beslutter at nedsætte flere § 17, stk. 4-udvalg. Hvis der opstår politisk ønske 

om yderligere § 17, stk. 4-udvalg i valgperioden, vil administrationen lægge kon-

kret sag op til beslutning om dette.  

 

De § 17, stk. 4-udvalg, der lægges op til fortsætter, er:  

 

- Ballerup Kommunes Kunstråd 

- Eliteidrætsrådet   

- Kommunalbestyrelsens it-udvalg  

- Følgegruppen for Ballerup Kommunes Bymidter 

- Komité for udvælgelse af årets leder  

- Udvalg for uddeling af årets kulturpris  

- Ungdomspuljen  

 

I sidste valgperiode var der nedsat flere udvalg, som det foreslås ikke fortsætter i 

denne valgperiode. Det drejer sig om følgende udvalg:  

 

- Innovationsudvalget  

- Internationalt Udvalg  

- Boliganvisningsudvalget  

- Det politiske SSP-udvalg  

- Udvalget vedr. Ballerup Kommunes Miljøpris  

- Udvalget til præmiering af arkitektur  

- Brugerrådet for Baltoppen  

 

Nedenfor beskrives baggrunden for at disse udvalg foreslås nedlagt.  

 

Innovationsudvalget  

Økonomiudvalget nedsatte i september 2011 et innovationsudvalg med henblik på 

at sætte innovation på den politiske dagsorden. Innovationsudvalget var sammen-

sat af fem kommunalbestyrelsesmedlemmer og direktionen. Baggrunden for ned-

sættelsen af udvalget var et ønske om ikke at fortsætte ad vejen med gentagne 

besparelsesrunder, hvor der gradvis skæres mere af servicen, men i stedet i højere 

grad at kunne fokusere på at løse opgaverne på nye og mere effektive måder.  

 



 

 

Side 2 

 

Innovationsudvalget og Økonomiudvalget har på møderne i december 2013 evalue-

ret Innovationsudvalgets arbejde. Konklusionen på denne evaluering er, at erfarin-

gerne fra udvalget vil være nyttige at trække ind i de stående udvalg for så vidt 

angår udvalgets arbejdsform. Arbejdsformen har været præget af tværpolitiske 

drøftelser og tæt involvering af borgerne med henblik på at få borgerperspektivet 

inddraget i det politiske arbejde.  

 

I stedet for at nedsætte et innovationsudvalg i valgperioden 2014-2017 foreslås det 

at Kommunalbestyrelsen i stedet løbende forholder sig til arbejdsform i såvel ud-

valg som kommunalbestyrelse.   

 

Internationalt Udvalg  

Internationalt Udvalg har i foregående valgperiode været sammensat af fire med-

lemmer af kommunalbestyrelsen og tre repræsentanter fra Internationalt Samråd 

(en sammenslutning af Foreningen Norden, Multikulturel Forening og kommunens 

venskabsbyforeninger).  

 

Udvalgets opgaver har været at 

 

- indstille oplæg til evt. revision/forlængelse af international politik og handle-

plan  

- sikre udmøntningen af den internationale politik og handleplan  

- udarbejde og behandle forslag vedr. sager af international karakter   

 

Udvalget blev oprettet i tilknytning til realiseringen af den internationale politik 

(2008), og har arbejdet med implementeringen siden (antallet af møder har over 

tid været reduceret og punkterne efterhånden primært været til orientering). Der 

har været afholdt 2-4 møder om året.  

 

I oplægget til administrative besparelser på Økonomiudvalgets område indgår for-

slag om reduktion på det internationale område, hvilket vil medføre yderligere re-

duktion i de internationale aktiviteter. Det foreslås i stedet, at de sager, der har lig-

get i Internationalt Udvalg behandles i Økonomiudvalget.   

 

Boliganvisningsudvalget  

Boliganvisningsudvalget har været nedsat som et § 17, stk. 4-udvalg med fire 

kommunalbestyrelsesmedlemmer som et sagsforberedende og rådgivende organ i 

forhold til boliganvisningsområdet.  

  

Siden 2002 har der været et boliganvisningsudvalg, som bl.a. følger Boligkontorets 

anvisningsregler og udviklingen på boligområdet. Anvisningen er en del af den sam-

lede helhedsorienterende indsats for forebyggelse og udvikling i boligområderne.  

 

Målet med et særligt udvalg er bl.a. at sikre den nødvendige brede politiske opbak-

ning og accept af de anvisningsregler, som Boligkontoret arbejder efter i det dagli-

ge, og som danner grundlag for kontorets prioriteringer af de boligsøgende. 

 

Som udgangspunkt skulle boliganvisningsudvalget holde 1-2 møder årligt efter be-

hov. I praksis har behovet ikke været så stort, og det seneste møde blev afholdt i 

september 2010. Da Ballerup Kommunes boligpolitik forventes at få stort politisk 

fokus i de kommende år, vil de opgaver, som har ligget i Boliganvisningsudvalget 

med fordel kunne ses i en større strategisk sammenhæng og indgå i det politiske 

arbejde, der skal ske i Økonomiudvalget.  
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Det politiske SSP-udvalg  

Der har i flere valgperioder eksisteret et politisk SSP-udvalg bestående af formæn-

dene for Skole- og Uddannelsesudvalget, Socialudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget 

og Sundheds- og Forebyggelsesudvalget samt repræsentanter fra samtlige politiske 

partier i Kommunalbestyrelsen. Derudover har direktøren for børn og ungeområdet 

og direktøren for det sociale område indgået i udvalgets arbejde.  

 

Formålet med udvalget har været at sikre et tværfagligt og tværsektorielt samar-

bejde om den kriminalpræventive indsats over for børn og unge i Ballerup Kommu-

ne. 

 

Udvalget har holdt møder ca. fire gange om året, men fremmødet har været meget 

varierende.  

 

SPP-opgaven er af natur tværgående (skole, social og politi), og forventes i denne 

valgperiode at være et politisk fokusområde i lyset af bl.a. det partnerskab, der er 

indgået med Københavns Vestegns Politi og Ballerup, Herlev og Gladsaxe Kommu-

ner om forebyggelse af bandekriminalitet.  

 

Ifølge Ballerup Kommunes styrelsesvedtægt har Økonomiudvalget ansvaret for det 

boligsociale område og udvalget skal også involveres i sager af tværgående karak-

ter. SSP-opgaverne i tilknytning til partnerskabet og det boligsociale område vil 

derfor skulle behandles i Økonomiudvalget. I konkrete sager på børne- og skoleom-

rådet vil Børne- og Skoleudvalget behandle sagen.  

 

Udvalget til præmiering af arkitektur  

Siden 1992 har Ballerup Kommune haft et udvalg til præmiering af arkitektur. Ud-

valget har været nedsat for en valgperiode ad gangen, og prisen har været uddelt 

1-2 gange i løbet af en valgperiode. Prisen uddeles på baggrund af et regulativ, der 

senest er opdateret i 2011, og uddeles min. én gang i valgperioden, når det vurde-

res at der er kommet tilstrækkeligt nyt byggeri, der kan indgå i dysten om byg-

ningspræmiering.  

 

Udvalget består af syv medlemmer:  

Borgmesteren og formændene for Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøud-

valget samt yderligere to medlemmer af Kommunalbestyrelsen. To medlemmer ud-

peget af Akademisk Arkitektforening og en billedkunstner udpeget af Kunstrådet. 

 

Derudover deltager centerchefen for By, Kultur og Erhverv som sekretær, og direk-

tøren med ansvar for Center for Miljø- og Teknik samt Ejendomme som observatør.  

 

I Ballerup Kommunes arkitekturpolitik er et af de arkitektoniske indsatsområder 

præmiering af bygninger. For at imødegå dette, kan der etableres en dommerkomi-

té i det år, hvor det vurderes at være relevant at præmiere ny arkitektur i Ballerup 

Kommune.  

 

Brugerrådet for Musikteater Baltoppen  

I henhold til en decentraliseringsaftale mellem Musikteater Baltoppen og Ballerup 

Kommune fra 2006 har der eksisteret et brugerråd for Musikteater Baltoppen sam-

mensat af formanden for Kultur- og Fritidsudvalget (født medlem), en repræsentant 

fra erhvervslivet, en repræsentant fra Ballerup Bio, en repræsentant fra TEMA, en 
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repræsentant fra Musisk Samråd, en repræsentant fra bibliotekerne, musikskolele-

deren og en medarbejderrepræsentant fra Baltoppen. 

 

Der har i valgperioden 2010-2013 været udpeget medlemmer til Brugerrådet for 

Musikteater Baltoppen, men der har ikke været aktivitet i brugerrådet siden 2006.  

Det vurderes på den baggrund, at det formelt kan nedlægges, da det ikke er nød-

vendigt for Musikteater Baltoppens virke.  

 


